
La pau està en les nostres mans 

 

Tots els conflictes i guerres tenen una causa i un efecte. Això és un problema 
provocat per nosaltres i que ens perjudica també a nosaltres. Què és el que les 
provoca? Tenim el poder per parar-les o són permanents? 
 

Nosaltres, els éssers humans sempre volem més, no ens conformem amb el que 
tenim, això s'anomena avarícia. Per exemple, els adolescents, encara que tinguem 
un mòbil amb tot el que ens fa falta, sempre voldrem l'últim model. Això passa amb 
la terra i els diners. Tots els països volen més terreny i més fortuna per ser la 
primera potència mundial i poder comandar el món. 
 

La primera guerra mundial va sorgir d'aquest conflicte; Alemanya, Gran Bretanya i 
França no es posaven d'acord en com partir-se Àfrica -cosa que em sembla una 
barbaritat, però aquest no és el tema-. Tots volien les terres més extenses i més 
estratègiques per dominar. Per culpa d'això van morir milions de persones innocents 
i no es va aconseguir res del que es volia. Com va dir el filòsof Publio Siro, al pobre 
li falten moltes coses, a l'avar, totes. 
 

El supremacisme i l'odi solen desencadenar genocidis com el de Hitler contra els 
jueus a la segona guerra mundial o el de Sudan en el 2003. Aquestes guerres solen 
produir-se entre dues ètnies, perquè no comparteixen les mateixes idees i volen 
imposar les seves. Això no és ètic, és a dir, perquè no es pensi igual que algú, no 
se'l pot matar o simplement no respectar-lo. Per fer menció a això, m'agrada molt la 
frase de Voltaire: No comparteixo les teves idees, però moriria perquè poguessis 
expressar-les. 
 

Els camins de pau, són complexos i senzills a la vegada, és a dir, si deixéssim de 
costat la nostra avarícia i l'odi, tot estaria resolt. Però això que acabo de mencionar 
és impossible, perquè les persones sempre volen ser millor que les altres i tenir-ho 
tot. 
 

Segons el meu punt de vista, la pau sempre ha sigut i serà una utopia, ja que mai 
podrem controlar els nostres desitjos. El millor exemple és el país el qual tothom 
admira: els Estats Units. Aquest país està relacionat amb la pau i els drets humans i 
sempre sembla ''el bo de la pel·lícula'', però no ho és ni molt menys. El canal de 
notícies 'RT' recentment ha revelat que EE.UU. ha estat involucrada en 201 dels 248 
conflictes que s'han donat després de la segona guerra mundial. Els experts en 
aquestes guerres asseguren que el 90% dels morts han sigut civils. Segurament és 
la primera vegada que escolteu una notícia com aquesta sobre aquest país però és 
normal, ja que ells dominen el món i els mitjans de comunicació. 
 

Des del meu punt de vista, l'únic camí cap a la pau és l'empatia. Tots ens hauríem 
de posar en la pell d'aquella persona que és matada o simplement agredida. A 
nosaltres ens agradaria que ens imposessin noves idees o cultures? O que ens 
envaïssin el nostre terreny i ens treguin les nostres fortunes? Només penseu-hi. 
Per acabar voldria citar una frase que molts de nosaltres coneixem però que he 
modificat una mica: ‘Veiem el got mig buit quan simplement ens hauríem d'alegrar 
perquè tenim aigua’. 
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